



District Highlights

March 2024

Upcoming Events

March 4

Report cards sent home

March 5-6

Parent/Teacher/Student Interviews

March 8

No classes (JK-Gr 12)
Day in lieu for Parent/Student/Teacher Interviews

March 10-16

Arctic Winter Games
Mat-Su Valley, Alaska

Message from the Superintendent

The year is progressing steadily and it has been wonderful to see our students and schools engaging in so many activities over the past month.

Both the Jr. and Sr. Cager events were held with great success and amazing participation from YK1 schools. The sportspersonship exhibited was tremendous. It is always a treat to see the enthusiasm shown by our students and school communities, not only in participation but also in supporting their fellow students.



Jameel Aziz

It is now Winter Camp season and some of our schools and students are excitedly taking part in learning outdoor and traditional activities. As can happen at this time of year, cold weather interrupted some of these opportunities. With the longer hours of daylight and warmer days we are now able to fully engage in these activities.

We are expecting more information to be shared with parents around the NWT Curriculum transition in the coming weeks. This will help families stay apprised of what things will look like for students in the 2024/2025 school year.

There will also be some communication coming regarding school bus transportation for next school year, including registration dates, costs and deadlines. This will be featured on our website and other information that goes out to parents.

Finally, my tenure as Superintendent of Schools will come to an end over March Break. I will be transitioning to a new opportunity as the Superintendent/CEO of SD57 (Prince George) in British Columbia. I want to sincerely thank the community of Yellowknife for the warm reception it provided to me.

Board of Trustees: David Wasylciw (Chairperson); Tina Drew (Vice Chairperson); Barbara Bell; Terry Brookes; Michelle Peters; Allan Shortt; Jason Snaggs

Senior Administration: Jameel Aziz (Superintendent of Education/CEO); Shirley Zouboules (Assistant Superintendent, Education Services); Landon Kowalzik (Assistant Superintendent, Human Resources and Learning); Vacant (Secretary Treasurer/CFO)

Yellowknife Education District No. 1 • 5402 50 Avenue • Yellowknife, NT • Phone: (867) 766-5050 • Email: info@yk1.nt.ca



District Highlights

March 2024

Upcoming Events

March 11-22

Spring Break
No Classes

March 12

CoW Meeting, District Office, 12:00 pm

March 12

Board Meeting, District Office, 7:00 pm

March 28

RLN PAC meeting
6:30 pm

March 29 and April 1

Good Friday/Easter Monday
No classes

I am pleased to share that Assistant Superintendent, Shirley Zouboules, will be taking on the Acting Superintendent role while the YK1 Board of Trustees conducts an executive search for a permanent replacement.

I especially want to thank all the staff and students of YK1 for their regular welcome into our schools and classrooms. YK1 has an excellent system with many dedicated staff. Our students are fortunate to have the opportunities our schools provide to them.

My very best to you all.

2024/2025 school calendars are coming soon to yk1.nt.ca



ON BEHALF OF THE STAFF AND STUDENTS OF YK1, WE WOULD LIKE TO EXPRESS OUR GRATITUDE TO MR. AZIZ FOR HIS SERVICE TO EDUCATION AND WISH HIM WELL AS HE MAKES HIS WAY TO A NEW POSITION IN PRINCE GEORGE, BC. MR. AZIZ'S EXPERIENCE WITH THE BC EDUCATION SYSTEM SHONE WHEN WE BEGAN OUR CURRICULUM RENEWAL JOURNEY THIS PAST YEAR. WITH HIS ASSISTANCE, YK1 FORGED NEW RELATIONSHIPS WITH BC EDUCATION PARTNERS THAT WILL CONTINUE TO SUPPORT OUR LEARNING AND AID IN THE CURRICULUM TRANSITION.

WE WISH MR. AZIZ ALL THE BEST ON HIS NEXT STEPS AND SAY THANK YOU FOR THE LEADERSHIP HE PROVIDED DURING HIS TIME IN YELLOWKNIFE

Thank You

Board of Trustees: David Wasylciw (Chairperson); Tina Drew (Vice Chairperson); Barbara Bell; Terry Brookes; Michelle Peters; Allan Shortt; Jason Snaggs

Senior Administration: Jameel Aziz (Superintendent of Education/CEO); Shirley Zouboules (Assistant Superintendent, Education Services); Landon Kowalzik (Assistant Superintendent, Human Resources and Learning); Vacant (Secretary Treasurer/CFO)

Yellowknife Education District No. 1 • PO Box 788, 5402 50 Avenue • Yellowknife, NT X1A 2N6 • Phone: (867) 766-5050 • Email: info@yk1.nt.ca



District Highlights

March 2024



École It'ò (JK-5)
5700 51A Avenue • X1A 1G7
(867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/itlo
Facebook: @yk1itlo



N.J. Macpherson School (JK-5)
525 Range Lake Road • X1A 3X1
(867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/njm
Facebook: @yk1njm



Mildred Hall School (JK-8)
5408 50 Avenue • X1A 1E5
(867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/mhs
Facebook: @yk1mhs



Range Lake North School (JK-8)
170 Borden Drive • X1A 3R1
(867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/rln
Facebook: @yk1rln



École William McDonald Middle School (6-8)
50 Taylor Road • X1A 3X2
(867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/wms
Facebook: @yk1wms



École Sir John Franklin High School (9-12)
4701 52 Avenue • X1A 2N8
(867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
Website: www.yk1.nt.ca/sjf
Facebook: @yk1sjf



March/mars 2024





Faits saillants du district

mars 2024

Événements à venir

4 mars

Remise des bulletins

5 et 6 mars

Entretiens parents-élèves-enseignants et enseignantes

8 mars

(prématernelle à 12e année)

Pas de classe pour les élèves

10-16 mars

Jeux d'hiver de l'Arctique (Matanuska-Susitna, Alaska)

Message du surintendant

Alors que l'année poursuit son cours, il est formidable de voir que nos élèves et nos écoles ont participé à tant d'activités au cours du mois dernier.

Le tournoi de basketball Cager (premier et deuxième cycles du secondaire) s'est déroulé avec grand succès, et les écoles de YK1 y ont participé de façon remarquable. L'esprit sportif dont nos élèves ont fait preuve fut extraordinaire. C'est toujours un plaisir de voir l'enthousiasme que manifestent nos élèves et nos communautés scolaires lors d'événements sportifs, non seulement en y participant mais aussi en soutenant leurs camarades.

La saison des camps d'hiver a commencé et les élèves participent avec enthousiasme à des activités traditionnelles et de plein air. Toutefois, comme c'est souvent le cas à cette époque de l'année, le froid a interrompu certaines de ces activités. Avec les jours qui s'allongent et les températures qui remontent, nous sommes désormais en mesure de nous adonner pleinement à ces activités.

Dans les semaines à venir, nous espérons pouvoir renseigner davantage les parents sur la transition du programme d'études des TNO. Ainsi, les familles pourront se faire une idée de ce qui attend les élèves au cours de l'année scolaire 2024-2025.

Nous informerons également les parents sur le transport scolaire pour l'année prochaine, y compris les dates d'inscription, les coûts et les échéances. Ces informations ainsi que beaucoup d'autres destinées aux parents figureront sur notre site Web.

Enfin, mon mandat de surintendant des écoles prendra fin pendant la relâche de mars. Je prendrai une nouvelle fonction comme surintendant et directeur général de SD57, à Prince George, en Colombie-Britannique.



Jameel Aziz

Conseil des commissaires : David Wasylciw (président); Tina Drew (vice présidente); Barbara Bell; Terry Brookes; Michelle Peters; Allan Shortt; Jason Snaggs;

Haute direction : Jameel Aziz (surintendant/directeur général); Shirley Zouboules (surintendante adjointe); Landon Kowalzik (surintendant adjoint); vacant (secrétaire-trésorière)

Commission scolaire publique n° 1 de Yellowknife • 5402, 50e Avenue • Yellowknife, NT • Tél. : 867-766-5050 • Courriel: info@yk1.nt.ca



Faits saillants du district

mars 2024

Événements à venir

11-22 mars

Relâche
(prématernelle à 12e
année) Pas d'école

12 mars

Réunion du comité
plénier Bureau
central, à midi

12 mars

Réunion du conseil
des commissaires
Bureau central, à 19 h

29 mars et le 1^{er}
avril

Pas d'école (Vendredi
saint et lundi de
Pâques)

Message du surintendant

Je tiens à remercier sincèrement les résidents de Yellowknife pour leur accueil chaleureux.

J'ai le plaisir de vous annoncer que Shirley Zouboules surintendante adjointe des écoles, assurera l'intérim jusqu'à ce que le conseil des commissaires de YK1 recrute un successeur permanent.

Je tiens tout particulièrement à remercier le personnel et les élèves de YK1 pour leur accueil chaleureux dans les écoles et les salles de classe. Le système de YK1 fonctionne très bien, et son personnel est très dévoué. Nos élèves ont la chance de pouvoir profiter de toutes les possibilités offertes dans les écoles.

Mes meilleurs vœux à tous.

RÉUNIONS DES COMITÉS
CONSULTATIFS DES PARENTS
RLN mars 28 à 18h30

**Vous pouvez
désormais
consulter les
calendriers
scolaires
2024-2025 en
ligne, à l'adresse
www.yk1.nt.ca.**





Faits saillants du district

mars 2024

AU NOM DU PERSONNEL ET DES ÉLÈVES DE YKI, NOUS TENONS À REMERCIER M. AZIZ POUR SA CONTRIBUTION À L'ÉDUCATION. NOUS LUI SOUHAITONS BONNE CHANCE DANS SES NOUVELLES FONCTIONS À PRINCE GEORGE, EN COLOMBIE-BRITANNIQUE.

L'ANNÉE DERNIÈRE, L'EXPÉRIENCE DE M. AZIZ DANS LE SYSTÈME D'ÉDUCATION DE LA COLOMBIE-BRITANNIQUE S'EST RÉVÉLÉE TRÈS UTILE LORSQUE NOUS AVONS ENTAMÉ LE PROCESSUS DE RENOUVEAU DU PROGRAMME D'ÉTUDES. GRÂCE À SON AIDE, YKI A PU NOUER DES RELATIONS AVEC DES PARTENAIRES EN ÉDUCATION DE LA COLOMBIE-BRITANNIQUE QUI CONTINUERONT À NOUS AIDER DANS L'APPRENTISSAGE D'UN NOUVEAU PROGRAMME D'ÉTUDES ET VERS LA MISE EN ŒUVRE CELUI-CI. NOUS SOUHAITONS TOUT LE MEILLEUR À M. AZIZ DANS LA SUITE DE SA CARRIÈRE ET LE REMERCIONS POUR LE LEADERSHIP DONT IL A FAIT PREUVE PENDANT SON MANDAT AU SEIN DE NOTRE COMMISSION SCOLAIRE

Merci



Faits saillants du district

mars 2024



École Itl'ò (prém. à 5)
5700 51A avenue • X1A 1G7
(867) 873-3477 • itlo@yk1.nt.ca
Site internet: www.yk1.nt.ca/itlo
Facebook: @yk1itlo



École N.J. Macpherson (prém. à 5)
525 rue Range Lake • X1A 3X1
(867) 873-4372 • njm@yk1.nt.ca
Site internet: www.yk1.nt.ca/njm
Facebook: @yk1njm



École Mildred Hall (prém. à 8)
5408 50ième avenue • X1A 1E5
(867) 873-5811 • mhs@yk1.nt.ca
Site internet: www.yk1.nt.ca/mhs
Facebook: @yk1mhs



École Range Lake North (prém. à 8)
170 rue Borden • X1A 3R1
(867) 920-7567 • rln@yk1.nt.ca
Site internet: www.yk1.nt.ca/rln
Facebook: @yk1rln



École intermédiaire William McDonald (6 à 8)
50 rue Taylor • X1A 3X2
(867) 873-5814 • wms@yk1.nt.ca
Site internet: www.yk1.nt.ca/wms
Facebook: @yk1wms



École secondaire Sir John Franklin (9 à 12)
4701 52ième avenue • X1A 2N8
(867) 669-0773 • sjf@yk1.nt.ca
Site internet: www.yk1.nt.ca/sjf
Facebook: @yk1sjf